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با وجود سيستم كمك داور ويدئويي 

فصل جديد هيچ اشتباهی پذيرفته نيست
فصل گذشته با وجود استفاده از تكنولوژي كمك داور ويدئويي، همچنان 

شميم رضوان 
شاهد اشتباهات قابل توجهي از س��وي داوران بوديم و گاهی به رغم       ليگ برتر

بازبيني صحنه ها، داوران تصميم��ات جنجال برانگيزي مي گرفتند. 
اتفاقاتي كه انتظار مي رود با استفاده از تجربيات سال قبل و كلاس هاي آموزشي  كه فدراسيون براي 
قاضيان ميدان در نظر گرفته است ديگر شاهد تكرارش نباشيم. در همين راستا، مرحله سوم آموزش 
داوران ويدئويي)گروه دوم( از روز گذش��ته آغاز ش��د. كلاس هاي اين مرحله به دليل حضور تمامي 
داوران حائز شرايط در اتاق VAR، به همراه تكنيسين ها و در دو گروه برگزار مي شود. از سوي ديگر 
قرار است جلسه پيش فصل داوران ليگ برتر را با توجه به شروع مسابقات در هفته دوم مردادماه و با 
حضور برترين اساتيد داوري دنيا برگزار شود. شايد به همين دليل هم بود كه دانيال مرادي، رئيس 
دپارتمان داوران فدراسيون فوتبال با اشاره به برگزاري مرحله اي جديد از آموزش داوران VAR تأكيد 
داشت در فصل جديد هيچ اشتباهي از سوي داوران پذيرفتني نيست: »در حال حاضر دوره شبيه سازي 
بازي هاي فوتبال را به طور كامل داريم و سپس وارد موارد عملي مي شويم تا در همان مركز ملي فوتبال 
تست عملي انجام ش��ود. دليل اينكه داوران در كنار تكنيسين در فرايند آموزش هستند پيوستگي 
مباحث به همديگر است، اما با توجه به اقدامات انجام شده، هيچ داوري در صورت استفاده از تكنولوژي 
VAR حق اشتباه ندارد. البته فصل گذشته هم همين ديدگاه را داشتيم، اما امسال خيلي جدي تر 
خواهيم بود و به هيچ وجه مورد قبول نيست داور پس از بازبيني صحنه تصميم اشتباه بگيرد. ما فصل 
گذشته با توجه به اينكه سال اول مان بود بسيار خوب بوديم، اما الان بايد پيشرفت كنيم و همواره بهتر 
از قبل باشيم.« بدون شك بي تجربه بودن داوران در زمينه كمك داور ويدئويي مي توانست دليل بروز 
برخي مشكلات باشد، اما امسال ديگر بي تجربگي توجيه پذيرفتني نيست و بي ترديد انتظار مي رود 
در پي بروز اشتباهات، كميته و دپارتمان داوران به مسئله ورود و با آن برخورد كنند. هرچند كه رئيس 
دپارتمان داوري مدعي است فصل گذشته نيز نگاه آقايان به همين شكل بوده، اما واقعيت اين است 
كه جامعه فوتبال برخورد قابل توجهي با داوراني كه به رغم استفاده از VAR تصميمات اشتباه گرفتند 
به خود نديد. اما اظهارات دانيال مرادي در خصوص برخورد با داوراني كه اش��تباه مي كنند، نه فقط 
مي تواند براي جامعه فوتبال اميدوار كننده باشد كه مي تواند باعث افزايش سعي و تلاش داوران براي 
كاهش اشتباهات نيز شود. مرادي همچنين با اشاره به جوانگرايي انجام شده تأكيد دارد كه اين روند 
از دو سال گذشته آغاز شده و به صورت پيوسته ادامه دارد، اما طبيعي است كه در بازي هاي  حساس، 
به خصوص هفته هاي پاياني از داوران باتجربه تر كه علاوه بر آمادگي بهتر، احاطه و تسلط بيشتري به 

لحظات بحراني دارند، استفاده شود. 

ايران آماده آغاز هفته سوم ليگ ملت ها

پياتزا: بازي هاي سختي در پيش است
تيم مل��ي واليبال ايران پي��ش از آغاز بازي هاي خود در هفته س��وم 

حامد قهرمانی
رقابت هاي ليگ ملت هاي واليبال شنبه ش��ب در ديداري تداركاتي       واليبال

مقابل تيم ملي لهستان ميزبان هفته سوم و اولين حريف ايران در اين 
هفته قرار گرفت و با نتيجه 3 بر يك مغلوب تيم دوم جدول رده بندي ليگ ملت ها شد. 

ملي پوشان كشورمان در اين بازي تداركاتي عملكرد قابل قبولي داشتند. شايد اگر كمی خوش شانس 
بودند، مي توانستند پيروز از ميدان خارج ش��وند، با اين حال پياتزا، سرمربي ايران معقتد است كه 
ايران بايد چيزهاي زيادي از اين بازي ياد بگيرد. س��رمربي تيم ملي واليب��ال بعد از پايان اين بازي 
گفت: »نظر من اين است؛ ست اول را معمولي بازي كرديم و به آنها نزديك بوديم و نظر دوم من اين 
است كه بايد چيزهاي زيادي از تيم لهستان ياد بگيريم. آنها واقعاً در بالاترين سطح جهان قرار دارند 
و نشان دادند كه وقتي توپ كامل و بي نقص هم نباش��د، باز هم مي توانند در لحظه، راه حل و زمان 
مناس��ب را پيدا كنند. اكنون واقعاً درك كرديم كه بايد خيلي زياد كار كنيم و البته هدف اين است 

كه زياد كار كنيم.«
وي با بيان اينكه اين هفته، براي چهار بازي دشوار آماده مي شويم، گفت: »اما به شيوه اي متفاوت، 
چون براي اولين بار بايد با لهس��تان بازي كنيم و بعد زمان زيادي براي ريكاوري نخواهيم داشت، 
چون ساعت هشت ش��ب بازي داريم و روز بعد، س��اعت 4:30 بعدازظهر بازي بعدي ايران برگزار 
مي شود. بنابراين بايد بتوانيم ذهن مان را كاملًا بازسازي كنيم. يك روز استراحت خواهيم داشت و 
سپس دوباره ساعت 8:30 شب برابر فرانسه بازي مي كنيم و ساعت پنج عصر هم مقابل بلغارستان  

كه آخرين بازي خواهد بود.«
وي اظهار داشت: »در مجموع هفته سختي در پيش است. دقيقاً مي دانيم چه مي خواهيم. همه چيز 
در دس��تانمان قرار دارد، اگر بخواهيم مي توانيم به دستش بياوريم، اما بايد روز به روز فكر كنيم، نه 

فقط به كل هفته. بنابراين اولين گزينه اين است كه مقابل لهستان بازي كنيم.«
محمد ولي زاده، مدافع مياني تيم ملي نيز پس از اين مسابقه با اذعان به اينكه تيم بازي هاي سختي 
در اين هفته پيش رو دارد، اظهار داش��ت: »اميدوارم براي بازي روز چهارشنبه بيش از پيش آماده 
ش��وم و بتوانيم بهترين عملكرد را داشته باشيم. اين بازي بس��يار خوب بود. اگر دو بازي دوستانه 
با لهس��تان انجام مي داديم بهتر بود، اما شرايط به گونه اي ش��د كه يك بار با اين تيم بازي كرديم. 
اميدوارم نقاط ضعف مان را بعد از اين بازي آناليز و برطرف كنيم تا براي بازي روز چهارشنبه آماده 
 ش��ويم. تمام تلاش خود را به كار مي گيريم تا بهترين عملكرد را داشته باشيم و دل مردم ايران را 

شاد كنيم.«

سوتيري�س مانولوپولوس جزو اولين خارجي هايي 
بود كه بعد از جنگ تحميلي رژيم صهيونيستي از 
طريق مشهد به كشورمان بازگشت تا برنامه هاي 
آماده سازي تيم ملي بس��كتبال زير نظر خودش 
پيگيري شود. كاپ آسيا 2025 مهم ترين رويداد 
پيش روي بسكتبال كش��ورمان است و مسابقات 
از 14 مردادم��اه در جده آغاز خواهد ش��د. گوام، 
ژاپن و سوريه حريفان ما در مرحله گروهي كاپ 

آسيا هستند. 
      

ش��رايط جنگي برنامه هاي تيم ملي بسكتبال را 
نيز دستخوش تغييرات كرد. از آنجا كه موفقيت 
در كاپ آس��يا اهميت زيادي دارد، فدراس��يون 
با درخواس��ت كادرفني تيم ملي برنامه  جديدی 
براي ملي پوشان در نظر گرفته است. بر اين اساس 
ش��اگردان مانولوپولوس فردا ته��ران را به مقصد 
لبنان ترك مي كنند تا ضمن برپايي اردو در اين 
كشور در تورنمنتي با حضور تيم هاي لبنان، مصر 
و اردن شركت كند. قرار است كاروان ايران چهارم 
مردادماه از لبنان عازم روس��يه ش��ود و دو بازي 
تداركاتي هم آنجا برگزار كند. پس از آن اعضاي 
تيم ملي بسكتبال كشورمان از روسيه عازم جده 

محل برگزاري خواهند شد. 
   تلاش براي تغيير

مرد يوناني اعتماد زيادي به ش��اگردانش دارد و 
معتقد اس��ت ملي پوش��ان در همين مدت كوتاه 
باقي مانده تا ش��روع كاپ آس��يا به آمادگي لازم 

خواهند رسيد. سوتيريس مانولوپولوس در نشست  
خبري روز گذش��ته خود بار ديگر بر اس��تفاده از 
بهترين بازيكنان در تيم ملي تأكيد كرد: »تمرينات 
تيم ملي بس��كتبال به خاطر ش��رايط خاص دير 
شروع شده، ولي نگرش بازيكنان به گونه اي است 
كه مي توانيم اين تأخير را جبران كنيم. بازيكنان 
اصلي مان دير رس��يدند، مثل س��الار منجي كه 
دستش را جراحي كرد و بهنام يخچالي و اميني هم 
در لبنان به ما ملحق مي شوند. در لبنان مي توانيم 
با تيم كامل تمرين كنيم. هدفمان اين است كه در 
كاپ آسيا با تمام قوا بازي كنيم و تلاش مي كنيم 

تيم را تغيير دهيم.« 
   اعتماد به جوانان

سرمربي تيم ملي در تش��ريح علت عدم دعوت از 
سجاد مشايخي از سپردن مسئوليت هاي بزرگ 
به جوانان گفت: »به بازيكنان جوان فرصت بازي 
مي دهيم ت��ا در آينده جوانان ش��اكله تيم ملي را 
تشكيل دهند. آخرين بار چند روز پيش با مشايخي 
ح��رف زدم و برايش احترام زيادي قائل هس��تم. 
تصميم گرفتيم در اين پروسه در تيم ملي نباشد. 
مهم ترين دليل اين اس��ت كه ما در پروسه تغيير 
نسل هستيم. به عنوان س��رمربي براي 10 سال 
آينده بايد يك پوينت گارد )بازيكن پس��ت پنج( 
پيدا كنم و هنوز نتوانستم اين كار را انجام دهم. نياز 
داريم به جوانان و می خواهيم به آنها فرصت كسب 
تجربه را بدهيم و روي اين پروس��ه كار مي كنيم. 
بازيكنان جوان زيادي را دع��وت كرده ايم كه در 

آينده مي توانند به تيم مل��ي كمك كنند. كار را با 
19 بازيكن شروع كردم تا بتوانم بهترين انتخاب 

را انجام دهم.«
   بازگشت به ايران

سوتيريس مثل برخي مربيان و بازيكنان خارجي 
شاغل در ايران نبود كه به دليل جنگ تحميلي از 
سوي دشمن قراردادش را فسخ كند و به كشورمان 
بازنگ��ردد. او در صحبت هاي��ش از اهميت تعهد 
مربيان به كارش��ان صحبت كرد:  »ب��ه تيم ملي، 
فدراسيون و بازيكنان تعهد دارم و به همه احترام 
مي گذارم. خودم دو پس��ر دارم و س��عي كردم به 
ترسيدن فكر نكنم. وقتي شما مي توانيد اين كار را 

انجام دهيد من هم حتماً مي توانم.«
   جنگندگي رمز پيروزي است

مانولوپولوس با تجربه زيادي كه دارد بهتر از همه 
مي داند موفقيت در كاپ آسيا چقدر سخت است. 
با اين حال سرمربي تيم ملي ابراز اميدواري كرد تيم 
جوان شده ايران در عربستان بدرخشد: »به عنوان 
سرمربي در موقعيت هاي سخت زيادي بوده  و در 
تيم پاناتياكوس مربيگري كرده ام. در تغيير نسل 
اين تيم نقش داشتم و در تيم آ.ا.ك هم همين طور. 
فشارهاي زيادي را تجربه كرده ام. بايد به جوانان 
اعتماد كني��م و فرصت بدهيم. آنها ب��ه زمان نياز 
دارند و نبايد تحت فشارش��ان قرار دهيم. از وقتي 
به ايران آمدم كمپ هاي زيادي با حضور بازيكنان 
جوان برگزار كرديم. در نهايت هم نفراتي را انتخاب 
خواهيم كرد كه با تلاش و شايستگي خودشان را 

ثابت كرده اند. جوانان شانس درخشش را خواهند 
داشت. مي كوشيم تا تيمي جنگنده را بسازيم و هر 
بازي را ببريم. فرقي نمي كند حريف چه تيمي باشد، 
به س��تاره ها و نام ها اهميت نمي دهم و هيچ چيز 
بزرگ تر از تيم ملي نيست. مطمئناً بايد بهترين ها 
را در اختيار داشته باشيم. الان جوابي براي اعلام 
هدف تيم ملي ندارم. مقابل هند و قزاقستان بازي 
خيلي خوبي ه��م در حمله و هم در دف��اع انجام 
داديم. به اين مسير ادامه خواهيم داد. زمان زيادي 
را از دست داده ايم. حين مسابقات كسي اهميتي 
نمي دهد كه جنگ را پشت سر گذاشتيم يا بازيكن 
مصدوم داري��م. رنكينگ مان را ك��ه ببينند ديگر 

شرايط مان براي بقيه مهم نخواهد بود.«
   آناليز ويدئويي حريفان

به گفته مانولوپولوس تنها راه جبران زمان از دست 
رفته آنالي��ز فيلم بازي حريفان اس��ت: »قرار بود 
در لبنان حداقل هش��ت بازي طي 50 روز داشته 
باشيم، ولي حالا پنج بازي داريم، آن هم در زمانی 
كوتاه تر. در اين مدت ما بيش��تر بازي مي كنيم و 
خيلي وقت تمرين نداريم. اين مش��كل را بايد با 
آناليز فيلم حريفان برط��رف كنيم و هر روز فيلم 
بازي ها را بررس��ي مي كنيم. بازيكنان هم به اين 
ش��يوه عادت كرده  و فهميده اند كه چاره ديگري 
نداريم. اين بهترين آماده سازي نيست، ولي تمام 
تلاش مان را می كنيم. تيم را جوري انتخاب كردم 
كه دستم براي موقعيت هاي مختلف باز باشد، نه 

اينكه در يك موقعيت گير بيفتم.«

 به خاطر 
تعهدم به ايران 

برگشتم

اعتقاد مانولوپولوس يونايي به جوانان 
بسكتبال در آستانه كاپ آسيا

دنیا حیدري

اشرف رامین 

فريدون حسن

كلنگ اميدوار كننده فوتبال 
لابه لاي اخبار نااميدكننده اي چون فساد، دلالي، قراردادهاي سنگين 
و تأسف بار، فس��خ هاي پي درپي و مس��ائل انضباطي تماشاي تصاوير 
بيل مكانيكي ك��ه در مجموعه آزادي ب��ه جان زمين افتاده و انتش��ار 
خبر كلنگ خوردن زمين تمرين جديد در مرك��ز ملي فوتبال اتفاقي 
دلگرم كننده است، چراكه با وجود روزمرگي هاي فوتبال هنوز فراموش 
نكرده ايم خانه  به دوشي هاي تيم ملي و تمرين  كردن هايش در زمين 
ش��ركت واحد را. روزهايي كه اردوي تيم ملي بيش��تر به اسباب كشي  

شباهت داشت تا تمرين فوتبال. 
البته فوتبال ايران آن دوران س��خت را س��ال ها پيش با احداث مركز 
ملي فوتبال در كمپ تيم هاي ملي پش��ت سر گذاش��ت و گام بلندي 
براي جبران اين عقب ماندگي برداشت، اما بي ترديد اين مركز هنوز با 
رسيدن به استاندارهاي دنيا فاصله زيادي دارد و اين را مي توان با نگاهي 
گذرا به شرايط كشورهاي حاشيه خليج فارس و منطقه دريافت. درست 
بيخ  گوش مان، قطر با كمپ اسپاير نه تنها ساختار تيم هاي ملي خود را 
حرفه اي كرده كه با پذيرايي از تيم هاي خارجي از توسعه اي كه در مسير 
آن گام برداشته است درآمدزايي هم دارد. كمپي كه با بيش از 10زمين 
تمرين، هتل اختصاصي، مراكز پزشكي پيشرفته و سيستم هاي نوين 
به يكي از داش��ته هاي مهم تيم ملي فوتبال اين كش��ور تبديل ش��ده 
است. كمپي كه نمونه هاي آن را مي توان در دبي و ابوظبي هم ديد كه 
حتي تيم هاي اروپايي را به اردو زدن در اين كشورها ترغيب مي كند. 
عربستان سعودي طي سه سال گذشته، بيش از 800 ميليون دلار در 
پروژه هاي زيرساختي فوتبال سرمايه گذاري كرده و مركز فوتبالش در 
جده با شش زمين تمرين، آكادمي داوري، فضاهاي آموزشي، هتل و 
سالن هاي بدنسازي، استاندارد تازه اي را در خاورميانه رقم  زده تا فوتبال 

را به ابزاري براي درآمدزايي اقتصادي در اين كشور تبديل كند. 
ترديدي نيست كه گودبرداري براي ساخت زمين تمرين در هر كجاي 
دنيا اتفاقي طبيعي و خبري ساده است و كوتاه، اما براي فوتبال ايران كه 
سال هاست از كمبود زيرساخت ها رنج مي  برد، نه صرفاً خبري چندخطي 
كه اتفاقي بزرگ و حائز اهميت اس��ت كه مي تواند نشان از رفتن طعم 
خودكفايي زير دندان مس��ئولان فدراس��يون فوتبال داش��ته باشد. 
خودكفايي كه تاج و اطرافيانش را مجاب كرده به افزايش دارايي هاي 
تيم ملي و بالا بردن تعداد زمين هاي تمريني آنكه هم مي تواند به كاهش 
هزينه ها بينجامد و هم جنبه هاي درآمدزايي داش��ته باشد. اما مهم تر 
از اينها مي تواند به يكي از اصلي ترين دغدغه هاي تيم هاي ملي فوتبال 
در رده ها و حوزه هاي مختلف )آقايان و بانوان( پايان دهد، چراكه زمين 
تمرين در فوتبال حرفه اي تنها جايي براي پاسكاري نيست، بلكه جزئي 
از داشته هاي حائز اهيمت يك تيم است. در واقع تمام داستان فوتبال 
از همين مستطيل سبز است كه آغاز مي شود. زميني كه فلسفه تيم  در 
آن شكل مي گيرد، اردوها معنا پيدا كرده و توان و فني تيم رشد كرده و 
ارتقا پيدا مي كند و كيست كه نداند بدون داشتن زمين تخصصي نه تنها 
نمي توان برنامه ريزي مطمئني براي تيم داشت كه نمي توان به دنبال 

استعداديابي رفت. 
نداش��تن زمين تمريني، اتفاق تلخي كه فوتبال ايران هنوز هم طعم 
تلخ آن را به دست فراموشي نسپرده، به همين دليل هم هست تصميم 
فدراسيون براي افزايش تعداد زمين هاي تمريني تيم ملي، روزنه اميدي 
ايجاد كرده، چراكه اگر اين اقدام به شكلي جدي دنبال شود، مي تواند 
گامي براي توس��عه واقعي بوده و مركز ملي فوتبال ايران را به يكي از 
قطب هاي درآمدزا و حرفه اي در منطقه تبدي��ل كند. به همين دليل 
هم هست كه گودبرداري زمين جديد تنها يك كار اجرايي يا يك پروژه 
عمراني نيست و مي تواند آغاز يك تحول در فوتبال ايران و رنسانسي در 
زيرساخت هاي فوتبال كشور باشد. هرچند كه بايد ديد آيا اين حركت 
فدراسيون ادامه خواهد داشت يا در همان فاز اول متوقف خواهد شد، 
اما درحال حاضر، همين كه بيل مكانيكي ب��ه جان خاك افتاده جاي 

اميدواري دارد.

در جلسه با وزير ورزش بررسي شد
وضعيت حضور مربيان خارجي در ايران

اس��تخدام مربيان خارجي ط��راز اول ب��راي تيم هاي  ملي رش��ته هاي 
المپيكي، يكي از برنامه هاي بلندمدتي است كه وزارت ورزش و جوانان 
به جهت حضور قدرتمند در بازي هاي آسيايي 2026 ناگويا و بازي هاي 
المپيك 2028 لس آنجلس در دس��تور كار خود قرار داده است. با توجه 
به حساس��يت رويدادهاي پيش رو، كميس��يون مربيان خارجي وزارت 
ورزش و جوانان اولين نشس��ت تخصصي خود را به رياست دكتر احمد 
دنيامالي، وزير ورزش برگزار كرد تا ضمن بازنگري دستورالعمل هاي اين 
كميسيون، هرچه س��ريع تر در خصوص جذب مربيان خارجي تيم هاي 
 ملي تصميم گيري شود. حفظ حقوق ورزش و سرمايه هاي ملي، ارتقاي 
سطح فني تيم هاي ملي، ايجاد شفافيت در فرايند استخدام و هماهنگي با 
نهادهاي بين المللي از جمله مواردي بود كه در اين جلسه به عنوان اهداف 
مهم اين كميس��يون مورد تأكيد قرار گرفت. جودو، اس��كواش، تنيس، 
شمشيربازي، هندبال و روئينگ، شش فدراسيوني بودند كه رؤساي آنها 
به ترتيب در نشست تخصصي كميسيون مربيان خارجي حاضر شدند و 
گزارش هايي را بيان كردند. آرش ميراسماعيلي، رئيس فدراسيون جودو 
از حضور رشاد ممدوف، مربي و قهرمان اسبق اين رشته كه اهل جمهوري 
آذربايجان اس��ت در رأس تيم ملي بزرگس��الان و همچني��ن مديريت 
فني تيم ه��اي جودوي نوجوان��ان و جوانان ايران خب��ر داد. امجد خان، 
گزينه پاكستاني است كه فدراس��يون اسكواش براي سپردن مسئوليت 
تيم هاي ملي پايه اسكواش كشورمان با وي وارد مذاكره شده است. توني 
اندروويچ، مربي تنيس اهل كرواسي است كه سال هاست در ايران حضور 
دارد و تاكنون در مقاطع مختلف با ملي پوش��ان تنيس كار كرده اس��ت. 
الكساندر پاولوويچ بيكوف و يوگني بريوكوف، دو مربي روس شمشيربازي 
هستند كه به تازگي در اسلحه هاي سابر و اپه در تيم هاي ملي ايران مشغول 
به كار شده اند. رافائل كاستيلو، مربي باسابقه اسپانيايي و محمد مصطفي 
ابراهيم عبدالله مصري مربياني هستند كه فدراسيون هندبال با آنها در 
حال همكاري است. محسن شادي، رئيس فدراسيون روئينگ هم رزومه 
لوادا آناستازيا، مربي روس تبار را ارائه داده اس��ت. براساس اين گزارش، 
وضعيت حضور و جذب مربيان خارجي س��اير تيم هاي  ملي در جلسات 

بعدي كميسيون مربيان خارجي وزارت ورزش بررسي مي شود. 

استقلال حسيني را نمي خواهد؟

 دل آبي ها 
براي كاپيتان تنگ مي شود

بدون هيچ ترديدي سيدحسين حسيني نقش��ي مؤثر در موفقيت هاي 
استقلال در فصل پيش داش��ت. كاپيتان و دروازه باني كه فصل قبل و در 
شرايطي كه استقلال حتي خطر سقوط به دسته پايين تر را هم احساس 
مي كرد با عملكرد قابل تحسين خود كاري كرد كه آبي هاي تهران در پايان 
فصل كابوس وار خود حتي فاتح جام حذفي شوند و سهميه حضور در سطح 

دوم ليگ قهرمانان آسيا را هم به دست آورند. 
اما در شرايطي كه تصور مي شد مسئولان استقلال با دروازه بان و كاپيتان 
موفق خود بدون كوچك ترين چانه زني قرارداد امضا  كنند و او را در جمع 
خود نگه  دارند، همه چيز طور ديگري رقم خورد. با تمام شدن رقابت هاي 
فوتبال هرچند زمزمه هاي اختلاف بين حس��يني و مسئولان استقلال 
شنيده مي ش��د، اما كار وقتي بالا گرفت كه استقلالي ها با ساپينتو براي 
هدايت اين تيم به توافق رسيدند و مرد پرتغالي در اولين اقدام خود جلوي 
تمديد قراردادها را گرفت و اعلام كرد باشگاه بايد فقط با نظر او با بازيكنان 

تمديد قرارداد كند. 
همه منتظر آمدن ساپينتو به ايران بودند كه ناگهان خبر رسيد استقلال با 
حبيب فرعباسي، دروازه بان آماده ملوان به توافق رسيده و قرارداد هم امضا 
شده است. با انتشار اين خبر ديگر جاي ترديدي باقی نماند كه سيدحسين 
حسيني در برنامه هاي فصل بعد اس��تقلال جايي ندارد و هرچه شنيده 

مي شود بيشتر بازي رسانه اي است. 
روز گذشته استقلال راهي تركيه ش��د، آن هم با دروازه بان اميدهايش! 
 فرعباسي مشكل خروج داشت و حسيني هم كه حالا شنيده مي شود با 
گل گهر سيرجان به توافق رسيده اصلًا حضور نداشت تا تقريباً همه چيز 

براي مرد شماره يك استقلال در فصل قبل تمام شده به نظر برسد. 
جدايي حسيني از اس��تقلال را تقريباً بايد قطعي بدانيم. اين واقعيت را 
مي توان از ميان حرف هاي نظري جويبار، مديرعامل استقلال و ساپينتو 
س��رمربي اين تيم متوجه ش��د. مديرعامل باشگاه اس��تقلال در جمع 
خبرنگاران و درباره آخرين وضعيت مذاكره با سيدحسين حسيني و اردوي 
تركيه اظهار كرد: »هنوز با سيدحسين حسيني در حال مذاكره هستيم« 
و به همين بسنده مي كند. ريكاردو ساپينتو هم مي گويد: »همانطور كه 
مي دانيد من حسيني را دوست دارم و به حفظ او علاقه منديم، اما بايد به 
نظرات هيئت مديره و مديريت باشگاه احترام گذاشت و بايد ديد جلسه اي 

كه شكل مي گيرد چه نتيجه اي خواهد داشت.«
البته ساپينتو براي اينكه زياد در اين ماجرا مقصر نباشد خود را هنوز منتظر 
نشان مي دهد و مي گويد: »ما يك تا دو گلر ديگر نياز داريم و اگر حسيني 
به تيم ملحق نشود ما دو دروازه بان ديگر مي خواهيم و منتظر هستيم تا 
مشكل حسيني هم حل ش��ود. من گزينه هاي خودم را به هيئت مديره 
خواهم داد و اطلاع دارم كه در ش��رايط كنوني جذب بازيكن خارجي به 
آساني نخواهد بود.« ولي همانطور كه خودش هم گفته گزينه هاي مدنظر 
خودش را دارد كه البته برايش از حس��يني مهم ترند، حتي اگر 503 روز 

بازي نكرده باشند و در مرز 40 سالگي و كاملًا ناآماده باشند. 
از تمام اينها فقط مي توان يك نتيجه گرفت و آن اينكه استقلال حسيني 
را نمي خواهد، مردي ك��ه فصل قبل اگر نبود آبي ها ب��دون ترديد امروز 
اينجا نبودند. دروازه بانی كه امروز حتي اگر با استقلال به توافق هم برسد 
حضورش براي اين تيم بسيار چالش برانگيز خواهد بود. كاپيتاني كه حتماً 

دل هواداران استقلال برايش تنگ می شود. 

سرمربي يوناني تيم ملي بسكتبال ايران 
يكي از متعهدترين مربياني است كه 

به رغم شرايط خاص كشورمان، ترجيح داد 
برخلاف ديگر خارجي هاي شاغل در ورزش 

ما با آرام شدن اوضاع خودش را هر طور 
 شده به تهران برساند و وظيفه اي را 

كه به او سپرده شده انجام دهد

حامد حدادي در حاش��يه تمرين تيم ملي بسكتبال مردان در 
پاسخ به اين س��ؤال كه كنار گذاش��تن تيم ملي برايش سخت 
است، گفت: »صددرصد همين است. مي آيم كمي كمك مي كنم 
تا كمي بهتر ش��وند. من به بچه ها گفتم هر كمكي از من برآيد، 
انجام مي دهم . دو، سه ساعتي در روز مي آيم تا خودم هم تمرين 
كنم ، چون هنوز باشگاهي بازي مي كنم. مي خواهم تا 10 سال 
ديگر بازي كنم! واقعاً اگر بدنم بكش��د 10 سال كه نه، اما بازي 
مي كنم. ليگ امس��ال را اگر بتوانم هستم. كمي اضافه وزن پيدا 
كرده ام تا خواستم شروع كنم س��الن ها بسته شد، اما به شرايط 

عادي برمي گردم و بازي مي كنم.«

10 سال ديگر بازي مي كنم

هواداران گلاسكورنجرز اس�كاتلند براي ممانعت از 
ورود دور تورگمن، مهاجم تيم ملي رژيم صهيونيستي 
به اين تيم كمپين بزرگي تحت عنوان »ورود آدمكش 
ممنوع« به راه انداختند. به اعتراف هاآرتس، ۷۰درصد 
بازيكنان تيم ملي رژيم غاصب در ارتش مش�اركت 
دارند و دست شان به خون ۵۷هزار فلسطيني آلوده 
است. هواداران اسكاتلندي هميشه از حاميان بزرگ 
مردم فلسطين بودند، به ويژه سلتيكي ها بيشترين 
حمايت را از فلس�طين در ورزش�گاه ها كردند. حالا 
هواداران گلاس�كورنجرز بي درنگ بعد از شايعاتي 
درباره علاقه باشگاه براي جذب بازيكن صهيونيست 
از پاتريك استوارت، مديرعامل باشگاه درخواست 
كردند كه به دليل ش�ركت اين فوتباليست نما ها در 
نسل كشي غزه و كش�تار بي رحمانه زنان و كودكان 

فلسطيني با او قرارداد امضا نكند. 

ورود آدمكش ممنوع
قاب

شيوا نوروزي
      گزارش یک


